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Postadress 
831 86 ÖSTERSUND 

Besöksadress 
Residensgränd 7 

Telefon 
010-225 30 00 

E-post 
jamtland@lansstyrelsen.se 

Webb 
www.lansstyrelsen.se/jamtland 

 

 

Rennäringsdelegationen Jämtlands län 
Plats:   Länsresidenset  
Tid:   14 november 2023 kl.13.00-15.00 
Deltagande ledamöter: Marita Ljung, ordförande, Länsstyrelsen 
  Marcus Rensberg, rennäringsrepresentant 

Elin Klemensson, rennäringsrepresentant 
Annika Myhr, kommunrepresentant (C) 
Simon Högberg, kommunrepresentant (M)  
 

Deltagande tjänstemän: Mia Krylén, sekreterare/samordnare Naturvårdsenheten 
Olov Hallquist, viltchef Naturvårdsenheten  
Mattias Lindell, handläggare Vattenenheten 

 
 

Dagordningspunkt Föredragande 

§23 Ordförande hälsar samtliga välkomna till dagens möte. 
§24 Föregående protokoll 

- Inga särskilda kommentarer kring föregående protokoll.  
§25 Fastställande av dagordningen  

- Inga förslag på övriga frågor, dagordningen fastställdes enligt 
Länsstyrelsens förslag.  

§26 Val av justerare 
- Elin Klemensson och Simon Högberg valdes till att justera dagens 

protokoll.  

Ordförande 
  

Beslutspunkter  

- Inga beslutspunkter vid dagens möte. 
 

Informationspunkter  

§27 Småviltjakten 2023 
- Nyheter för i år är att beslutet om upplåtelse gäller för längre tid, 

fram till 15 maj 2026. Beslutet kan upphävas om det blir  

Olov Hallquist 
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förändringar i lagstiftningen. Det tidigare lottningsförfarandet i 
vissa samebyar har tagits bort. När bokningen för årets jakt 
öppnades fanns en oro för att försäljningssystemet inte skulle klara 
trycket. Systemet fungerade bra men det blev en överbokning för 
50 av ca 3000 personer, dessa har länsstyrelsen haft personlig 
kontakt med.  
Priset för dygnstillstånd är nu lika, 450 kr, i alla samebyar. Priset 
på kommun- och länskort är oförändrat. Bokningar för årskort 
släpptes den16 augusti och för dygnstillstånd den 20 aug vilket 
innebar en viss förtur för kommun- och länsbor. 
Avlysningar av jakten görs för renskötselskäl (samling, skiljning, 
flytt eller slakt) samt för samebyars egen älgjakt. Betesro för renen 
är enligt förarbeten till lagstiftningen inte ett skäl för avlysning. 
Eftersom lagen säger att jakt ska upplåtas måste Länsstyrelsen 
förklara varför man beviljar avlysningar. För att kunna avlysa ett 
område ska ansökan vara avgränsad i tid och rum. Hittills har 
länsstyrelsen haft ungefär lika många avlysningsärenden i år som 
ifjol. 
Mötet diskuterade jakttrycket per sameby. Länsstyrelsen kommer 
göra en sammanställning av statistik kring upplåtelser och 
avlysningar i slutet av säsongen fördelat per sameby och km2. Det 
är ca 10% minskning av aktiverade jaktdagar, störst är den i de 
tidigare lottningsbyarna. Vad det beror på är inte klart. 
Tonläget kring småviltjakten är fortfarande högt och 
polariseringen fortsätter. Länsstyrelsen kommer ha ett 
uppföljningsmöte med Jägarförbundet runt årsskiftet. Frågan 
kommer även upp vid ordförandemöten med samebyarna. 
Samebyarna menar att hänsynstagandet från jägarna minskar, det 
är en fråga att ta med till mötet med Jägarförbundet.  
Marcus lyfter att samebyarna inte kan ta med jaktgäster på 
småviltjakt, de måste i så fall lösa jaktkort vid till exempel 
skyddsjakt på räv. Alternativet kan vara ett predatortillstånd men 
då får man inte ta med hund. Länsstyrelsen tar med sig frågan.  
 

§28 Fiskesäsongen 2023 
- Arbetet med att utrota den inplanterade stammen av gädda i 

Sörbytjärn går väldigt bra. I år har man fått endast en gädda i 
ryssjan. Det har heller inte gjorts några fynd av gädda i andra 
närliggande vatten i området. Här har man god hjälp av 
lokalbefolkningen som håller koll.  
I Ånnsjön fortsätter arbetet med att utrota det illegalt utsatta 
beståndet av kanadaröding. Även där går det åt rätt håll, man 
provar nya metoder för fisket, år 2022 fick man upp ca 750 kg och 

Mattias Lindell 
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under 2023 ca 100 kg vilket tyder på att metoderna är verksamma. 
Nu kommer man sätta sändare på några av fiskarna för att lära sig 
mer om sjön och fiskens beteende. Insatserna är möjliga tack vara 
medel från anslaget om invasiva arter. Ägarbilden i Ånnsjön är 
komplex men det finns en samrådsgrupp som är ett paraply för 
sjöns intressenter vilket fungerar bra. 
Arbetet med provfisken löper också på. Här tar man 
standardiserade stickprov på fiskbestånden genom nätfiske med 
speciella nät. Tanken är att resultaten ska vara jämförbara. Man 
har fiskat i fem olika vatten med hjälp av fyra av samebyarna och 
SLU. Analyserna är inte klara än men beräknas kunna presenteras 
under våren 2024.  
När det gäller fiskekortsförsäljnigen är det liten skillnad mellan 
åren. Man säljer ungefär 8 000 fiskekort med en variation på under 
4 procent mellan 2022–2023. Under året har man haft två 
avlysningar, en i Sylsjön av fiskeförvaltningsskäl och en i 
Dörrsjön av renskötselskäl. Precis som med jakten kommer man 
att ta fram statistik och underlag som presenteras i samband med 
fördelningen av upplåtelsemedlen.  
Länsstyrelsen kommer också att göra en analys av fiske i 
strömmande vatten. För länets del handlar det om ett vatten inom 
Handölsdalen. Redovisning av det kommer som en bilaga till 
redovisningen av fiskedygn. 
Frågan om kalkning diskuterades. Ansvaret ligger både på 
kommun och Länsstyrelsen. Länsstyrelsen har en plan för 
kalkningen men måste tyvärr prioritera hårt av ekonomiska skäl. 
Man får ändå en allt bättre bild av läget tack vare att man har 
loggar i flera vatten som tar fram mätvärden på timbasis.  
Marcus lyfter att kalkningen med hjälp av flyg inte var lämplig ur 
rennäringens perspektiv då kalken tar död på lavar. Numera 
används granulat som ska vara en bättre lösning. Viktigt att ha 
samråd med renskötseln innan kalkning. Mattias tar med sig den 
frågan till Vattenenheten.  
 

§29 Renmarkskommittén 
- Eftersom Ingemar Näslund gått i pension kommer Mia ta över 

som Länsstyrelsens representant i Renmarkskommitténs arbete.  
Kommittén har presenterat sitt delbetänkande om jakt och fiske i 
augusti men det är ännu inte klart hur den vidare hanteringen av 
den kommer se ut.  
I övrigt jobbar kommittén vidare med att utreda övriga delar av 
lagstiftningen, bland annat ser man över frågor om 
markupplåtelser samt ansvarsfördelning mellan samebyar, 

Mia Krylén 
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Sametinget och Länsstyrelser. Man ska även föreslå förändringar i 
annan lagstiftning med koppling till rennäringen. En annan stor 
frågan gäller samebyarnas organisering och rätten till jakt och 
fiske för samer utanför samebyarna. Där ska Sametinget 
presentera ett underlag nu i november.  
Kommitténs sekretariat har rest mycket under hösten för att träffa 
både samiska företrädare och representanter för skogs- och 
besöksnäring. De var på besök i länet i början av månaden och 
träffade både samebyarna och Länsstyrelsen. 
Vidare information om kommitténs arbete kommer löpande vid 
delegationens kommande möten.     

§30 Frågor att lyfta vid kommande möte 
- Annica lyfte att man borde ha en ordentlig introduktion om 

delegationens uppdrag när den nya delegationen tillträder nästa år. 
Uppdraget har förändrats över tid och i dagsläget är det inte så 
tydligt, det är sällan delegationen fattar beslut utan mest handlar 
det om informationspunkter. Viktigt att gå igenom både 
arbetsordning och mandat för den nya delegationen, det kommer 
också underlätta återrapporteringen både till kommunerna och 
samebyar. Länsstyrelsen tar med sig frågan och planerar för en bra 
introduktion vid kommande möte. 

Ordförande 

§31 Övriga frågor 
- Kommande möten för delegationen planeras i mars, maj och 

november 

Ordförande 

§32 Mötet avslutas 
- Ordförande tackade ledamöterna för engagemanget under den 

gångna perioden och avslutade mötet. 
  

Ordförande 

 
Protokollet justeras      /      2023 
 
 
Marita Ljung, ordförande 
 
 
Elin Klemensson, rennäringsrepresentant 
 
 
Simon Högberg, kommunrepresentant 


